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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul a adoptat prelungirea stării de alertă cu 30 de zile 

Guvernul a adoptat, miercuri, prelungirea stării de alertă cu 30 de zile, având în 

vedere creşterea numărului de cazuri de COVID-19 şi deceselor înregistrate la 

persoane infectate cu SARS-CoV-2, a anunţat viceprim-ministrul Raluca Turcan, 

la Palatul Victoria, după şedinţa extraordinară a Cabinetului Orban. 

 "Am adoptat în şedinţa de Guvern o hotărâre cu prelungirea stării de alertă cu încă 

30 de zile, iar această decizie este necesară pentru că avem o creştere a numărului 

de infectări şi o creştere a numărului de decese. Această prelungire a stării de alertă 

nu vine nici cu restricţii noi, dar, din nefericire, nici cu măsuri noi de relaxare aşa 

cum ne-am fi dorit pe domeniile care au rămas încă afectate", a anunțat Raluca  

Turcan. 

Vicepremierul a făcut apel la respectarea măsurilor de protecţie sanitară:  "Acestea 

nu sunt invenţii şi românii, dacă privesc un pic cu atenţie spaţiul public, o să vadă 

că aceiaşi oameni care îndeamnă la nerespectarea regulilor de protecţie sanitară. 

Sunt oameni care spun, pe de-o parte, că virusul nu există, iar pe partea cealaltă 

acuză Guvernul de creşterea numărului de cazuri de infectări. E un nonsens din 

partea celor care blochează tot setul de măsuri de sănătate publică pe care 

Guvernul Orban le implementează." 

Raluca Turcan a afirmat, la prezentarea raportului Guvernului privind măsurile din 

starea de urgenţă, că din partea Parlamentului au venit "multiple piedici şi 

obstacole populiste", iar mare parte dintre actele normative adoptate de Executiv 

au fost "măcelărite" în Legislativ, fiind, astfel, îngreunată activitatea 

guvernamentală în efortul de a face faţă pandemiei. 

"Chiar dacă noi am încercat imprimarea unei cooperări loiale între Guvern şi 

Parlament nu am primit acelaşi răspuns din partea Parlamentului, din nefericire, 

ne-au venit chiar multiple piedici şi obstacole populiste.  
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Mare parte dintre actele normative adoptate de Guvern au fost măcelărite în 

Parlament, ceea ce ne-a îngreunat foarte mult activitatea guvernamentală şi mai 

ales efortul de a face faţă pandemiei. Mai mult decât atât, prin amendamentele 

succesive aduse la ordonanţele Guvernului s-a creat o povară bugetară 

suplimentară, de peste 2% din PIB. Numai în anul 2020 s-a întâmplat lucrul acesta, 

în condiţiile în care majoritatea coagulată în jurul PSD cunoştea foarte bine situaţia 

financiară pe care au lăsat-o la finalul anului trecut", a declarat Turcan. 

Vicepremieurl a prezentat, după şedinţa de guvern, raportul privind acţiunile 

întreprinse de Guvernul României pe perioada stării de urgenţă (16 martie -15 mai 

2020) 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul se reuneşte în şedinţă pentru a aproba acte normative aferente 

Programului de relansare economică 

Guvernul se reuneşte joi în şedinţă pentru a aproba acte normative aferente 

Programului de relansare economică. 

 

Premierul Orban a anunţat miercuri, în cadrul şedinţei extraordinare a Guvernului 

în care s-a aprobat prelungirea stării de alertă, că joi Executivul va discuta spre 

adoptare actele normative necesare pentru implementarea Programului de relansare 

economică pe care l-a anunţat. 

 

"Păstrăm şedinţa de guvern de joi. Şedinţa de guvern de joi va fi dedicată actelor 

normative pentru implementarea Programului de relansare economică 'Reclădim 

România' şi celorlalte acte normative de pe ordinea de zi obişnuită", a afirmat 

Orban. 

 

În cadrul şedinţei de guvern de joi, ar putea fi aprobat, între altele, un act normativ 

privind sprijinirea companiilor mari, discutat deja în Executiv.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Prima reacție a ministrului Finanțelor după decizia CCR privind dublarea 

alocaţiilor: Legea trecută prin Parlament nu are stabilită sursa de finanţare. 

Socialiştii să-şi asume că au votat o lege neconstituţională 

Constituţia României este foarte clară când este vorba despre bugetul public - nicio 

cheltuială bugetară nu poate fi aprobată fără stabilirea sursei de finanţare, spune 

ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, afirmând că legea votată în Parlament privind 

dublarea alocaţiilor copiilor nu are stabilită sursa de finanţare. El le cere 

"socialiștilor" să-și asume public că au votat o lege neconstituțională. 

"Constituţia României este foarte clară când vine vorba de bugetul public. <<Art. 

138 - Bugetul public naţional (5) Nici o cheltuială bugetară nu poate fi aprobată 

fără stabilirea sursei de finanţare>>. Legea trecută prin Parlament, cu votul lui 

Ciolacu, nu are stabilită sursa de finanţare. Punct. Nu mai există discuţii aici. 

Socialiştii trebuie să-şi asume public că au votat o lege neconstituţională şi să le 

ceară scuze românilor pentru că i-au minţit", a scris Cîţu, pe Facebook. 

El spune că Marcel Ciolacu, "acum din întâmplare în funcţia de Preşedinte al 

Camerei Deputaţilor", şantajează public Guvernul României. 

"Din funcţia de Preşedinte al Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, cere 

Guvernului să nu respecte Constituţia României. Cât tupeu. Câtă ipocrizie. Întârzie 

voit legea care salvează vieţi în România sub pretextul că încalcă drepturi 

fundamentale ale romanilor, iar în acelaşi timp şantajează în cel mai mizerabil mod 

Guvernul României. Tupeul socialiştilor este fără margini. Ameninţă public - ori 

dublaţi alocaţiile ori vă 'mătur'. Şantaj pe faţă. Credeţi că Preşedintele CCR vă ieşi 

public să-i spună că împinge Guvernul la nerespectarea Constituţiei? Niciodată. 

'misery loves company'", a mai scris Cîţu. 

Liderul PSD, Marcel Ciolacu, amenință din nou Guvernul cu moțiunea de cenzură 

și are "un singur mesaj" pentru Klaus Iohannis și Ludovic Orban: "Nu dublați 

alocațiile, vă măturăm guvernarea". 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24175101-maracel-ciolacu-singur-mesaj-pentru-iohannis-orban-nu-dublati-alocatiile-maturam-guvernarea.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24175101-maracel-ciolacu-singur-mesaj-pentru-iohannis-orban-nu-dublati-alocatiile-maturam-guvernarea.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24175101-maracel-ciolacu-singur-mesaj-pentru-iohannis-orban-nu-dublati-alocatiile-maturam-guvernarea.htm
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Seizarea Guvernului Orban privind dublarea alocațiilor pentru copii a fost respinsă 

miercuri de Curtea Constituțională. Astfel, CCR a decis că este constituțională 

legea prin care era respinsă Ordonanța Guvernului prin care dublarea alocațiilor era 

amânată până la 1 august. Premierul Ludovic Orban a susținut în mai multe rânduri 

că nu este posibilă dublarea alocațiilor, efortul financiar fiind de 7 miliarde de lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Romania a atras 3,3 miliarde dolari americani de pe pietele externe. Florin 

Citu : Succesul tranzactiei denota increderea investitorilor in capacitatea de 

raspuns a Romaniei la criza sanitara 

Romania a atras 3,3 miliarde dolari americani de pe pietele externe de capital dupa 

ce investitorii s-au aratat interesati de emisiunea de euroobligatiuni lansata in data 

de 7 iulie 2020 de Ministerul Finantelor Publice. 

 

"Succesul recentei tranzactii denota interesul investitorilor in titlurile emise de 

Romania in dolari americani, precum si increderea acestora in capacitatea de 

raspuns a tarii noastre in fata crizei generate de pandemia COVID-19, si in planul 

de relansare economic pe termen mediu al actualului Guvern. Imprumutul va fi 

utilizat pentru acoperirea nevoilor de finantare in crestere, rezultate din deficitul 

bugetar si volumul refinantarii datoriei publice", a declarat Florin-Vasile Citu, 

ministrul Finantelor Publice, citat de Digi24. 

 

"Emisiunea s-a bucurat de o cerere foarte mare din partea investitorilor inainte de 

stabilirea costului final al emisiunii (cu ordine de peste 8 miliarde USD), dar si la 

inchiderea tranzactiei cand nivelul cererii s-a mentinut la un nivel record, de 7.4 

miliarde USD", potrivit comunicatului Ministerului Finantelor. 

 

Valoarea totala a emisiunii este de 3,3 miliarde USD, cu o subscriere finala de 7,4 

miliarde USD, prin participarea unui numar de peste 400 de investitori. 

 

 

https://ziare.com/economie/ministerul-finantelor-publice/
https://www.digi24.ro/stiri/economie/ministerul-finantelor-romania-a-atras-peste-3-miliarde-de-dolari-de-pe-pietele-externe-1338266
https://ziare.com/usd/
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Emisiunea a fost realizata in doua transe, din care 1,3 miliarde USD cu maturitatea 

de 10 ani lung, cu un randament de 3.045% si o rata de dobanda de 3.00% pe an si 

2 miliarde USD cu maturitatea de 30 ani lung, cu un randament de 4,00% si o rata 

de dobanda de 4,00% pe an. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Legea Trianon este constituțională (decizie CCR) 

Curtea Constituțională a respins miercuri, cu majoritate de voturi, obiecția de 

neconstituționalitate a „Legii Trianon” formulată de președintele Klaus Iohannis. 

 

„În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu majoritate de voturi, a respins, ca 

neîntemeiată, obiecția de neconstituționalitate și a constatat că Legea pentru 

declararea zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon este constituțională în 

raport cu criticile formulate. Decizia este definitivă şi general obligatorie şi se 

comunică Preşedintelui României”, potrivit unui comunicat al CCR. 

Președintele Klaus Iohannis a contestat la Curtea Constituțională, în 5 iunie, 

„Legea Trianon”, susținând că actul normativ este mai mult o declarație. Actul 

normativ a fost adoptat de Parlament la propunerea PSD, care l-a acuzat pe 

președinte, pe 4 iunie, că nu are demnitatea națională de a promulga legea. 

„În cazul legii supuse controlului de constituționalitate, se poate observa că 

dispozițiile conținute și, în mod special, cele care ar trebui să constituie obiectul de 

reglementare, au un caracter pur declarativ, deoarece acestea nu sunt determinate 

de nevoia de reglementare a unui anumit domeniu de relații sociale și de specificul 

acestuia, ci sunt, mai degrabă, generate de dorința, de a prestabili, fără echivoc și 

într-un singur caz, declararea zilei de 4 iunie ca zi a Tratatului de la Trianon. Or, de 

esența unei legi, ca act juridic al Parlamentului, este însuși caracterul normativ al 

acesteia, iar nu unul eminamente declarativ, lipsit de efecte juridice”, se arăta în 

sesizarea președintelui. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24038416-iohannis-contesta-legea-trianon-curtea-constitutionala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24038416-iohannis-contesta-legea-trianon-curtea-constitutionala.htm
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Camera Deputaţilor a decis, în 13 mai, ca data de 4 iunie să fie declarată Ziua 

Tratatului de la Trianon. Proiectul de lege în acest sens a fost adoptat de deputaţi 

cu 235 voturi ''pentru'', 21 ''împotrivă'' şi 25 abţineri. Iniţiativa legislativă prevede 

posibilitatea organizării, la nivel naţional şi local, de manifestări cultural-educative 

şi ştiinţifice consacrate conştientizării semnificaţiei şi importanţei Tratatului de la 

Trianon. 

UDMR a criticat acest proiect pe care îl consideră ''inutil'', liderul formaţiunii, 

Kelemen Hunor, menţionând că proiectul nu poate schimba nimic. 

"Cu Transilvania v-aţi îmbogăţit şi cu noi, cu moştenirea noastră culturală, cu 

trecutul nostru, cu tot. Condiţiile în care trăieşte o minoritate, felul în care se simte 

pe pământul natal - depind, în primul şi în primul rând, de dumneavoastră. Noi, cei 

care am rămas în România, am acceptat că această ţară este şi ţara noastră, este şi 

căminul nostru şi aici vrem să construim viitorul copiilor noştri. O majoritate 

puternică, sigură pe sine, o majoritate fără remuşcări, niciodată nu îşi demonstrează 

puterea în mod ostentativ, nu creează intenţionat situaţii în care celălalt se simte 

umilit, ofensat şi este batjocorit, stigmatizat, aşa cum s-a întâmplat în ultimele 

săptămâni cu comunitatea maghiară din România. Până la urmă se pune întrebarea: 

ce vreţi să demonstraţi cu acest proiect? Şi cui vreţi să demonstraţi? (...) Constat că 

încă nu s-a terminat competiţia lansată acum trei săptămâni de preşedintele 

Republicii, competiţie prin care aveţi impresia că, dacă săptămânal veţi demonstra 

că sunteţi anti-maghiari, aţi rezolvat, automat, toate problemele României", a 

transmis liderul UDMR. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Facilitatile fiscale introduse de PSD in legea pentru aprobarea HG privind 

amanarea ratelor, neconstitutionale. Decizia Curtii Constitutionale 

Curtea Constitutionala a decis, miercuri, ca facilitatile fiscale introduse de PSD in 

legea pentru aprobarea Hotararii de Guvern privind amanarea ratelor sunt 

neconstitutionale. Actul normativ nu a respectat principiului bicameralismului. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23994214-lege-adoptata-4-iunie-ziua-tratatului-trianon-kelemen-proiect-inutil.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23994214-lege-adoptata-4-iunie-ziua-tratatului-trianon-kelemen-proiect-inutil.htm
https://ziare.com/psd/
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Curtea Constitutionala a dezbatut, miercuri, obiectia de neconstitutionalitate 

privind prevederile Legii pentru aprobarea Ordonantei de urgenta a Guvernului 

nr.37/2020 privind acordarea unor facilitati pentru creditele acordate de institutii de 

credit si institutii financiare nebancare anumitor categorii de debitori. 

 

Obiectia a fost formulata de deputati apartinand Grupului parlamentar al Partidului 

National Liberal, dupa de social-deocratii au introdus in lege numeroase facilitati 

fiscale. 

 

"In urma deliberarilor, Curtea Constitutionala, cu unanimitate de voturi, a admis 

obiectia de neconstitutionalitate si a constatat ca Legea pentru aprobarea 

Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.37/2020 privind acordarea unor facilitati 

pentru creditele acordate de institutii de credit si institutii financiare nebancare 

anumitor categorii de debitori este neconstitutionala, in ansamblul sau, fiind 

contrara principiului bicameralismului, prevazut de art.61 alin.(2) din Constitutie", 

a transmis CCR. 

 

Lliderul PSD, Marcel Ciolacu, anunta, la momentul dezbaterii legii, ca au fost 

"corectate" ordonantele Guvernului PNL. 

 

Ciolacu a prezentat amendamentele votate in comisiile de specialitate si care au 

intrat la votul final: 

 

- eliminarea dobanzii la dobanda pentru toate tipurile de credit; 

 

- posibilitatea ca si restantierii - care sunt cei mai vulnerabili - sa beneficieze de 

amanarea ratelor; 

 

- extinderea masurilor de amanarea a ratelor la creditele bancare si pentru firmele 

ale caror venituri s-au diminuat cu 15% din cauza crizei (nu cu 25% asa cum 

prevazuse Guvernul PNL); 

 

- posibilitatea amanarii ratelor, cu pana la 18 luni, pentru producatorii agricoli ale 

caror culturi au fost compromise anul acesta din cauza secetei; 

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://ziare.com/pnl/
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- extinderea, pana la 25 octombrie, a termenului de plata pentru impozitului pe 

profit; 

 

- acordarea unei bonificatii de 10% tuturor firmelor care achita la scadentele 

normale impozitul de profit (corectand discriminarea facuta de PNL). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Legea de infiintare a DNA-ului padurilor, atacata la CCR de Guvernul 

Orban. USR: Cine beneficiaza? Mafia lemnului 

Guvernul a facut o sesizare la Curtea Constitutionala a Romaniei, sustinand ca 

legea initiata de Uniunea Salvati Romania (USR) pentru infiintarea unui parchet 

specializat in infractiunile de mediu, numit si DNA-ul padurilor, ar fi 

neconstitutionala. 

 

Sesizarea a fost postata si pe site-ul Senatului, una dintre criticile aduse de Guvern 

fiind ca legea nu ar respecta prevederile constitutionale legate de sursa de 

finantare. 

 

In urma sesizarii, USR a reactionat, sustinand ca Guvernul Orban incearca sa 

blocheze infiintarea Directiei de Investigare a Infractiunilor de Mediu, din care ar 

avea de castigat "mafia lemnului", potrivit postarii de pe pagina de Facebook a 

USR. 

 

Postarea integrala a USR: 

 

"La o luna de la adoptarea de catre Parlament, legea de infiintare a "DNA-ului 

padurilor" nu a intrat in vigoare pentru ca Guvernul PNL a gasit de cuviinta sa o 

atace la Curtea Constitutionala. 

 

Demersul Executivului confirma ceea ce parlamentarii USR au sustinut pe 

parcursul dezbaterilor in cele doua Camere: Guvernul Orban incearca sa blocheze 

infiintarea Directiei de Investigare a Infractiunilor de Mediu. Cine beneficiaza? 

Mafia lemnului. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/stiri/dna/
https://www.senat.ro/legis/PDF/2020/20L313SC.PDF?fbclid=IwAR3haKcHj2nARg372uQR4G3SxWlncT-zrMjWfPpp_hFDojGPsdVUYLoFdRc
https://www.facebook.com/USRNational/posts/3110514002373096
https://www.facebook.com/USRNational/posts/3110514002373096
https://ziare.com/pnl/
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Dar mai confirma si ipocrizia PNL. In Parlament, PNL s-a abtinut la vot in Camera 

Deputatilor, pentru ca, ulterior, la Senat, sa voteze legea doar pentru a avea ce sa 

atace Guvernul la CCR. Este inadmisibil jocul dublu pe care il face PNL. 

 

Privind in ansamblu, intelegem mai bine acum inversunarea cu care se incearca in 

Parlament, de cateva saptamani incoace, modificarea Codului Silvic astfel incat sa 

fie incurajata coruptia si hotia. Dar si cum s-a putut ca, in timpul starii de urgenta, 

sa fie un numar dublu de transporturi ilegale de lemn, confirmate prin apel la 112. 

Sau cum a ajuns sef la Romsilva un om ce considera ca furtul de lemne 

inseamna dezvoltarea economiei romanesti, iar 90% dintre ONG-urile care trag 

semnale de alarma sunt anti-romanesti. 

 

Intre timp, in fiecare an, din padurile Romaniei dispar, fara acte, 20 de milioane de 

metri cubi de lemn". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Victimele violentei in familie vor beneficia de un ajutor financiar lunar de 

maxim 1500 de lei 

Victimele violentei in familie vor beneficia de un ajutor financiar de maxim 1.500 

de lei pe luna pentru a-si plati chiria in Bucuresti. Programul se numeste 

"Impreuna!" si a fost aprobat pentru derulare in anul 2020 de catre Consiliul 

General al Municipiului Bucuresti (CGMB). 

 

Potrivit proiectului de hotarare adoptat, programul va fi derulat de Directia 

Generala de Asistenta Sociala a Municipiului Bucuresti (DGASMB). Finantarea 

programului "Impreuna!" se va asigura de la bugetul local al Municipiului 

Bucuresti, prin bugetul DGASMB. 

 

Strategia programului vizeaza in primul rand scoaterea victimei din mediul abuziv 

si izolarea impusa de agresor. Prin asumarea pastrarii confidentialitatii, victimelor 

le este asigurat accesul la o locuinta care sa le permita sa-si inceapa o viata noua, in 

conditii de siguranta, prevede programul "Impreuna!". 

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/social/capitala/
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Beneficiarii vor fi: victimele violentei in familie care se afla in evidentele 

DGASMB, precum si cele care au beneficiat de servicii in adaposturi destinate 

acestei categorii sociale si care nu beneficiaza de un alt sprijin din partea statului 

sau a unor ONG-uri, victime care figureaza cu domiciliul/resedinta pe raza 

Capitalei. 

Victimele violentei in familie vor depune o cerere insotita de documentele 

doveditoare la punctul de lucru al DGASMB indicat ulterior sau prin intermediul 

adresei de email registratura@dgas.ro. 

 

In baza acestor documente, specialistii DGASMB vor completa fisele de evaluare 

initiala si planul de interventie. Totodata, acestia vor propune acordarea ajutorului 

financiar pentru plata chiriei. 

 

Victima violentei in familie va completa dosarul cu fotocopia contractului de 

inchiriere valabil. Plata chiriei se va efectua lunar, urmand ca in termen de 5 zile 

victima sa prezinte chitanta in original. Suma care va fi decontata este cea stipulata 

in contractul de inchiriere, ridicandu-se la maxim 1.500 de lei pe luna. 

 

Ajutorul financiar pentru plata chiriei inceteaza in momentul in care victima 

violentei in familie nu prezinta chitanta in termenul prevazut anterior, urmand ca 

institutia sa demareze procedurile privind recuperarea prejudiciului. 

 

DGASMB isi rezerva dreptul de a verifica situatia in fapt, la adresa indicata in 

contractul de inchiriere. Pentru aceeasi unitate locativa se deconteaza un singur 

contract de inchiriere. 

 

Potrivit raportului de specialitate al proiectului, programul "Impreuna!" a fost 

lansat in 2019, prin adoptarea de catre CGMB a hotararii nr. 70/2019. 

 

Programul "Impreuna!" a fost accesat incepand cu iunie 2019. S-a constatat o 

crestere lenta, dar sustinuta a numarului de victime ale violentei in familie care au 

accesat acest program. 

 

 

https://ziare.com/social/servicii/
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Numarul relativ limitat de persoane care au cerut ajutorul financiar pentru plata 

chiriei pentru victimele violentei in familie este in stransa legatura cu tipologia 

victimei, in sensul ca acestea s-au obisnuit cu un anumit comportament din partea 

membrilor comunitatii, care din punct de vedere cultural considera ca violenta in 

cuplu este in mare masura o chestiune privata, femeile nefiind incurajate sa discute 

despre incidentele de violenta cu familia extinsa, prieteni si, de asemenea, aceste 

aspecte sa fie arareori raportate Politiei, arata sursa citata. 

 

"Potrivit acordurilor de parteneriat si informatiilor detinute de catre organizatiile de 

profil, aproximam un numar de 50 victime ale violentei in familie care vor accesa, 

lunar, acest program", stipuleaza raportul de specialitate. 

 

La nivelul municipiului Bucuresti, in 2020, Primaria Capitalei, prin DGASMB, a 

inaugurat un nou serviciu rezidential destinat victimelor violentei in familie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR: Legea care modifică OUG privind amânarea ratelor este 

neconstituţională 

CCR a admis o sesizare a PNL şi a decis că este neconstituţională Legea pentru 

aprobarea OUG 37/2020 referitoare la amânarea ratelor. 

Judecătorii au admis cu unanimitate de voturi obiecţia de neconstituţionalitate şi au 

constatat că Legea pentru aprobarea OUG 37/2020 privind acordarea unor facilităţi 

pentru creditele acordate de instituţii de credit şi instituţii financiare nebancare 

anumitor categorii de debitori este neconstituţională, în ansamblul său, fiind 

contrară principiului bicameralismului, prevăzut de art.61 alin.(2) din 

Constituţie, potrivit unui comunicat al CCR, citat de Agerpres. 

În aprilie, liderul deputaţilor PNL, Florin Roman, anunţa că liberalii atacă la Curtea 

Constituţională proiectul de lege de aprobare a OUG 37/2020 privind acordarea 

unor facilităţi celor care au credite, după ce actul normativ a fost modificat în 

Parlament. 

https://www.agerpres.ro/justitie/2020/07/15/ccr-legea-de-modificare-a-oug-37-2020-privind-creditele-este-neconstitutionala--540694
https://www.digi24.ro/stiri/economie/consumatori/florin-roman-pnl-va-ataca-la-ccr-proiectul-de-lege-care-modifica-oug-372020-privind-creditele-1296459
https://www.digi24.ro/stiri/economie/consumatori/florin-roman-pnl-va-ataca-la-ccr-proiectul-de-lege-care-modifica-oug-372020-privind-creditele-1296459
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„Am spus încă de la început, de când am intrat în această situaţie, că vom ataca la 

Curtea Constituţională absolut orice demers populist care nu are o susţinere şi o 

fundamentare serioasă în realitate. (...) Sigur că ordonanţa, aşa cum ne-am aşteptat, 

a fost modificată în Parlament şi, din acest motiv, pe ideea că lucrurile au fost deja 

clar stabilite de către Guvern şi nu mai era nevoie de această modificare, o să 

atacăm la Curtea Constituţională legea adoptată”, a spus Roman. 

Camera Deputaţilor a adoptat, în aprilie, cu mai multe amendamente, proiectul de 

lege pentru aprobarea OUG 37/2020. 

Proiectul de lege are ca obiect de reglementare suspendarea, la cerere, a obligaţiilor 

de plată aferente împrumuturilor, reprezentând rate de capital, dobânzi şi 

comisioane, pentru o perioadă care să nu depăşească data de 31 decembrie 2020, 

pentru unii beneficiari ai creditelor acordate de instituţii de credit şi instituţii 

financiare nebancare, pe fondul posibilelor dificultăţi pe care aceştia le-ar putea 

întâmpina în rambursare ca urmare a efectelor pandemiei COVID-19 (persoane 

fizice, persoane fizice autorizate, întreprinderi individuale, întreprinderi familiale, 

întreprinderi mici şi mijlocii, IFN-uri). 

„Dobânda datorată de debitori, precum şi comisioanele aferente corespunzătoare 

sumelor scadente a căror plată a fost suspendată nu se capitalizează la soldul 

creditului existent, la finalul perioadei de suspendare. Pentru debitori persoane 

fizice pentru care prelungirea maturităţii creditelor depăşeşte limita de vârstă 

prevăzută prin reglementările creditorilor de acordare a creditelor, creditorii 

procedează la restructurarea creditelor cu depăşirea limitei de vârstă”, potrivit 

proiectului. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 CCR: Legea privind măștile gratuite pentru românii cu venituri mici e 

constituțională 

Curtea Constituțională a decis că Legea privind acordarea de măşti pentru 

persoanele vulnerabile este constituțională, resingând astfel contestația venită de la 

Guvern. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romanii-cu-venituri-mici-vor-primi-masti-gratuite-legea-a-fost-votata-1320880
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romanii-cu-venituri-mici-vor-primi-masti-gratuite-legea-a-fost-votata-1320880
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„Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a respins, ca neîntemeiată, 

obiecția de neconstituționalitate și a constatat că Legea privind acordarea de măşti 

pentru protecţia cetăţenilor români de virusul COVID-19 este constituțională în 

raport cu criticile formulate”, potrivit unui comunicat al CCR. 

Guvernul a atacat la CCR legea care prevede acordarea a câte 30 de măști de 

protecție persoanelor vulnerabile, lunar, până la încheierea epidemiei de 

coronavirus, motivând că există o prevedere similară, aprobată prin ordonanță de 

urgență. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Legea potrivit careia copiii persoanelor decedate din motive politice in 

dictatura au dreptul la o indemnizatie lunara, promulgata de Iohannis 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, legea conform careia, copiii 

persoanelor decedate din motive politice in dictatura instaurata cu incepere de la 6 

martie 1945 au dreptul la o indemnizatie lunara de 500 lei. 

 

Legea are ca obiect de reglementare modificarea si completarea Decretului-Lege 

nr. 118/1990, in sensul de a aduce reparatiile juste, cuvenite, pentru suferintele 

indurate de victimele regimului comunist aflate in viata, care, datorita persecutiilor 

politice, vadit nedrepte, au fost grav discriminate social si profesional, ceea ce a 

avut ca efect limitarea si restrangerea majora a veniturilor materiale ale acestora si 

ale familiilor lor, timp de decenii, in toata perioada comunista. 

 

Potrivit actului normativ, "copilul celui decedat in luptele cu organele de 

represiune comunista, in rascoale taranesti ori decedat, din categoria celor 

disparuti sau exterminati in timpul detentiei, internati abuziv in spitale de 

psihiatrie, deportati, stramutati, prizonieri sau carora li s-a stabilit domiciliu 

obligatoriu, are dreptul la o indemnizatie lunara de 500 lei". 

 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/spitale/
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"Copilul minor la data la care unul sau ambii parinti s-au aflat in una din 

situatiile prevazute la art. 1 alin. (1) si (2), precum si copilul nascut in acea 

perioada are dreptul la o indemnizatie lunara in acelasi cuantum cu indemnizatia 

de care a beneficiat parintele sau. Copilul nascut dupa incetarea situatiilor 

prevazute la art. 1 alin. (1) si (2) are dreptul la o indemnizatie lunara in cuantum 

de 50% din indemnizatia de care a beneficiat parintele sau. Copilul care s-a aflat 

atat in situatiile prevazute la alin. (6), cat si in una din situatiile prevazute la art.1 

alin. (1) si (2) beneficiaza de indemnizatia al carei cuantum este mai mare. La 

stabilirea indemnizatiei in situatia in care ambii parinti ai copilului au beneficiat 

de indemnizatie lunara se ia in calcul indemnizatia parintelui al carei cuantum 

este mai mare", mai prevede legea. 

Actul normativ a fost initiat de deputatul minoritatilor nationale Slavoliub Adnagi. 

 

Acesta a precizat, in expunerea de motive, ca "din cei circa 128.000 de fosti 

detinuti politici, deportati, stramutati si sotii/sotiile celor decedati care mai erau in 

viata in 1990, la 31 mai 2019 mai erau viata 32.062, rata mortalitatii fiind acum 

de circa 300 de persoane pe luna, cu tendinta accentuata, media de varsta fiind in 

jur de 80 de ani". 

 

"Media de varsta a copiilor beneficiarilor Decretului-lege, nascuti inainte, in 

timpul sau dupa perioada in care parintii lor s-au aflat in aceste situatii este de 

circa 60 de ani. Scopul acestei initiative este de a aduce reparatiile juste, cuvenite 

pentru suferintele indurate de victimele regimului comunist aflate in viata, care din 

cauza persecutiilor politice, vadit nedrepte, au fost grav discriminate social si 

profesional, ceea ce a avut ca efect limitarea si restrangerea majora a veniturilor 

materiale ale acestora si ale familiilor lor timp de decenii, in toata perioada 

comunista", a mentionat deputatul. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Ministrul Educatiei anunta ca 10 septembrie este data limita la care vor 

ajunge tabletele la elevi 

Monica Anisie, Ministrul Educatiei si Cercetarii, a declarat miercuri ca, termenul 

limita la care cele 250.000 de tablete si laptopuri oferite de minister vor ajunge la 

elevii care nu dispun de acces la thnologia necesara desfasurarii orelor online este 

10 septembrie. 

 

"Ministerul Educatiei a elaborat caietul de sarcini si acolo avem ca termen pentru 

a ajunge in unitatile de invatamant 10 septembrie. Dar, dupa cum bine se stie, nu 

Ministerul Educatiei realizeaza aceasta achizitie. Noi ca Minister al Educatiei, am 

pus termenul limita 10 septembrie", a spus Anisie, intr-o dezbatere online 

organizata de Fundatia World Vision. 

 

Ea a afirmat ca sistemul de invatamant din Romania nu a fost pregatit pentru 

educatia online. 

 

Intrebata daca ia in calcul in acest moment descentralizarea formulei in care vor 

invata copiii, in functie de specificul epidemiologic al judetului, orasului, 

comunitatii locale, ministrul Educatiei a raspuns: "Se ia in calcul si astfel de 

varianta, sa descentralizam decizia, chiar mergand pana la nivelul unitatilor de 

invatamant". 

 

Monica Anisie a afirmat ca toate deciziile pe care le va lua MEC in ceea ce 

priveste desfasurarea noului an scolar vor tine cont de recomandarile Ministerului 

Sanatatii. 

 

"Vreau sa punctez faptul ca toate deciziile pe care le vom lua la nivelul 

Ministerului Educatiei sau la nivelul Grupului interministerial vor tine cont de 

recomandarile Ministerului Sanatatii si de situatia epidemiologica.  

 

 

https://ziare.com/monica-anisie/
https://ziare.com/scoala/invatamant/
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De aceea asteptam din partea Ministerului Sanatatii normele sanitare pe care 

trebuie sa le respecte colegii in cadrul unitatilor de invatamant preuniversitar sau 

in institutiile din invatamantul universitar si in momentul in care acestea vor fi 

transmise catre Grupul de lucru de catre reprezentantii Ministerului Sanatatii 

putem sa luam si anumite decizii, dar pana la momentul acela nu putem sa spunem 

ca avem o decizie luata. Avem conturate trei scenarii", a spus Monica Anisie. 

 

Ministrul a mentionat ca in cadrul grupurilor de lucru au fost si propuneri in sensul 

in care invatamantul prescolar si invatamantul primar sa se desfasoare normal in 

sala de clasa. 

 

"Inclusiv partenerii nostri de dialog social sau reprezentantii organizatiilor 

nonguvernamentale care au participat in grupurile de lucru cu totii am ajuns la 

concluzia ca putem incepe in mod normal, asa cum este structura anului scolar pe 

14 septembrie, daca situatia epidemiologica nu o sa fie atat de grava. In acelasi 

timp, un alt scenariu care s-a conturat in cadrul grupurilor de lucru a fost acela 

hibrid, in care unii vor fi fizic in clasa, iar alti elevi vor urmari in acelasi timp 

cursurile de acasa in sistem online, urmand ca dupa aceea sa alterneze grupurile 

de elevi. (...) Si un alt treilea scenariu este acela in care vom invata numai online, 

daca situatia epidemiologica va fi una foarte grava (...)", a mai aratat Anisie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Buletinul electronic cu cip devine oficial in Romania. In premiera, copiii sub 

14 ani vor putea avea carti de identitate 

Proiectul de lege care prevede eliberarea cartilor de identitate electronice cu cip a 

fost adoptat marti, 14 iulie, de Camera Deputatilor. In premiera, copiii sub 14 ani 

vor putea avea buletin. 

 

De asemenea, se mentine posibilitatea eliberarii unui act de identitate fara cip. 

 

Buletinul electronic va putea fi folosit la autentificarea in sistemele informatice ale 

institutiilor statului si va tine loc cardului de sanatate, potrivit Digi24. 

 

https://ziare.com/scoala/preuniversitar/
https://ziare.com/scoala/clasa/
https://ziare.com/scoala/elevi/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/romanii-vor-putea-folosi-buletinul-electronic-cu-cip-legea-a-trecut-de-parlament-care-vor-fi-functiile-acestuia-1338086
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Copiii sub 14 ani vor putea detine un act de identitate electronic sau simplu numai 

la solicitarea parintilor/reprezentantilor legali. 

 

Proiectul legislativ mai prevede eliminarea din cip a informatiilor referitoare la 

calitatea de asigurat in sistemul public al asigurarilor sociale de sanatate, astfel 

incat in viitorul document electronic de identitate sa fie inscrise numai datele de 

identificare ale titularului. 

 

Actul normativ prevede si posibilitatea de a opta pentru eliberarea unei carti 

electronice de identitate sau a unei carti de identitate simple, care nu va contine 

niciun CIP. 

 

Cartea de identitate simpla si cartea electronica de identitate va avea urmatoarele 

termene de valabilitate: 

 

a) 2 ani pentru persoanele cu varsta cuprinsa intre 0 si 14 ani; 

b) 4 ani pentru persoanele cu varsta cuprinsa intre 14 si 18 ani; 

c) 10 ani dupa implinirea varstei de 18 ani; 

d) nelimitata, dupa implinirea varstei de 60 de ani, pentru cartea de identitate 

simpla. 

 

Titularul cartii de identitate electronice se va putea autentifica in sistemele 

informatice ale Ministerului Afacerilor Interne si in sistemele informatice ale altor 

institutii publice sau private, si va putea utiliza semnatura electronice. 

 

Dupa personalizarea si transmiterea cartii electronice de identitate si a cartii de 

identitate simple la autoritatea competenta sa le elibereze, toate datele stocate in 

bazele de date de productie se sterg imediat prin procedura automata si ireversibila. 

 

Cetatenii romani cu domiciliul in Romania aflati temporar in strainatate pot depune 

cerere pentru eliberarea actului de identitate la misiunea diplomatica sau oficiul 

consular al Romaniei din strainatate, in cazul in care, din motive obiective, nu se  
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pot deplasa la serviciul public comunitar de evidenta a persoanelor de la locul de 

domiciliu sau resedinta, cu exceptia cererii pentru eliberarea unei carti de identitate 

provizorii, precum si la serviciul public comunitar de evidenta a persoanelor, prin 

imputernicit, pe baza de procura speciala autentificata la misiunea diplomatica sau 

oficiul consular al Romaniei din tara respectiva. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 ANOFM pune la dispozitie o platforma online pentru decontarea salariului 

pe iunie al angajatilor reveniti din somaj tehnic 

Angajatorii care intentioneaza sa depuna documentele necesare pentru decontarea a 

41,5% din salariul de baza pe luna iunie al angajatilor reveniti din somaj tehnic le 

pot incarca pe platforma aici.gov.ro, potrivit unui comunicat remis miercuri de 

Agentia Nationala pentru Ocuparea Fortei de Munca (ANOFM). 

 

Transmiterea documentelor prin Registratura electronica asigura procesarea mai 

rapida, o evidenta mai buna a actelor transmise si faciliteaza accesul la formularele 

ce trebuie completate, se precizeaza in comunicatul ANOFM. 

 

Angajatorii ai caror angajati au beneficiat de prevederile art. XI alin. (1) din 

Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 30/2020, aprobata cu modificari si 

completari prin Legea nr. 59/2020, precum si angajatorii ai caror angajati au avut 

contractele individuale de munca suspendate in conformitate cu prevederile art. 52 

alin. (1) lit. c) din Legea nr. 53/2003 - Codul Muncii si nu au beneficiat de 

prevederile art. XI din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 30/2020, incepand 

cu data de 1 iunie 2020, beneficiaza de decontarea unei parti din salariu, subliniaza 

ANOFM. 

 

Suma care se deconteaza din bugetul asigurarilor pentru somaj reprezinta 41,5% 

din salariul de baza brut corespunzator locului de munca ocupat, dar nu mai mult 

de 41,5% din castigul salarial mediu brut prevazut de Legea bugetului asigurarilor 

sociale de stat pe anul 2020 nr. 6/2020, cu modificarile ulterioare. 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 16 iulie 2020 19 

 

Pentru a beneficia de aceasta masura, angajatorii au obligatia de a mentine 

raporturile de munca ale salariatilor pana la 31 decembrie 2020, cu exceptia 

lucratorilor sezonieri si a situatiei in care incetarea contractului individual de 

munca intervine din motive neimputabile angajatorului. 

 

Pentru decontarea de la bugetul asigurarilor pentru somaj a cotei de 41,5% din 

salariu, angajatorii suporta integral contravaloarea salariilor angajatilor care 

beneficiaza de prevederile OUG 92/2020 si ulterior, incepand cu prima zi a lunii si 

pana la data de 25 a lunii urmatoare perioadei de raportare careia ii sunt aferente 

veniturile, depun documentele prevazute in textul ordonantei. 

 

Persoanele interesate pot apela numarul de telefon 021.444-0000 pentru a obtine 

informatii suplimentare cu privire la somajul tehnic, la facilitatile acordate prin 

prevederile Legii nr.19/2020 si prin prevederile OUG 92/2020. Call-centerul 

functioneaza intre orele 09:00 - 16:00 de luni pana joi si vineri intre 09:00 - 13:00, 

aminteste ANOFM. 

(Sursa: ziare.com) 

 

Indicele ROBOR la 3 luni a ramas miercuri la 2,15% 

Indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 

majoritatea creditelor in lei, s-a mentinut miercuri la nivelul de 2,15%, potrivit 

datelor publicate de Banca Nationala a Romaniei (BNR). 

 

Un nivel mai scazut al ROBOR la 3 luni a fost atins pe 20 aprilie 2018, de 2,13% 

 

Indicele ROBOR la 6 luni a ramas la randul sau la 2,23%, cel mai redus nivel atins 

din 19 ianuarie 2018. 

 

Consiliul de administratie al BNR a decis pe 29 mai reducerea ratei dobanzii de 

politica monetara la nivelul de 1,75% pe an de la 2% pe an, incepand cu data de 2 

iunie, precum si pastrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime 

obligatorii pentru pasivele in lei si in valuta ale institutiilor de credit.  

https://ziare.com/bnr/
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Masura a fost luata pentru atenuarea impactului economic al pandemiei de 

coronavirus. 

 

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobanzii la care se 

imprumuta, intre ele, institutiile bancare din Romania, in lei, iar evolutia sa este 

legata, in principal, de nivelul de lichiditate existent in piata. 

 

BNR a publicat, in mai 2019, indicele de referinta trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor (IRCC), care inlocuieste ROBOR in calculul dobanzilor la 

majoritatea creditelor in lei. Nivelul acestuia, pentru al treilea trimestru din 2019, a 

scazut la 2,36%, de la 2,66% in T2 2019. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministrul Agriculturii: Ajutor de 20 de milioane de euro pentru tinerii 

fermieri romani din afara granitelor 

20 de milioane de euro au fost puse la dispozitie pentru cetatenii romani din afara 

granitelor tarii care se instaleaza pentru prima data ca sefi de exploatatie in cadrul 

masurii care isi propune sa sprijine instalarea tinerilor fermieri. Anuntul a fost 

facut de ministrul Agriculturii, Adrian Oros, intr-o conferinta de presa. 

 

"Astazi, 15 iulie, lansam masura "Sprijin pentru instalarea tinerilor fermieri". 

Aceasta masura s-a derulat pe perioada 2014-2020 tocmai pentru a revigora 

agricultura in zone care sunt depopulate sau care au constrangeri naturale si pentru 

a preintampina fenomenul de imbatranire. Vreau sa va spun ca, pana acum, au 

aplicat 10.230 de beneficiari, dintre care 7.520 au incheiat masura, iar restul sunt in 

proceduri. Tocmai de aceea am suplimentat, fiind o masura accesata, banii s-au 

consumat, am notificat Comisia si am mutat bani de la alte masuri neaccesate, inca 

43 de milioane de euro pentru acest an. De data aceasta am impartit alocarea in 

modul urmator: 20 de milioane de euro pentru tineri fermieri, cetateni romani din 

afara granitelor tarii, care se instaleaza pentru prima data ca sefi de exploatatie.  

 

https://ziare.com/adrian-oros/
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O sa vedeti in ghid aceleasi criterii legate de cursurile pe care le-au absolvit in 

domeniul agricol, dar si daca au avut un loc de munca in tari membre UE sau tari 

terte in domeniul agricol. Ei vor putea sa depuna cereri de finantare", a spus Oros. 

 

Potrivit sursei citate, sprijinul acordat este de 50.000 de euro pentru exploatatiile 

intre 30.000 si 50.000 de euro valoare productie standard si de 40.000 de euro 

pentru exploatatiile intre 12.000 si 29.999 valoarea productie standard. "Este o 

suma forfetara in doua transe: 75% la semnarea contractului de finantare si inca 

25% la finalul implementarii proiectului care dureaza intre 3 si 5 ani, cum isi fac 

dansii planul de dezvoltare", a adaugat ministrul Agriculturii. 

 

Agentia pentru Finantarea Investitiilor Rurale (AFIR) a lansat miercuri sesiunea de 

primire a solicitarilor de finantare pentru submasura 6.1 "Sprijin pentru instalarea 

tinerilor fermieri" din Programul National de Dezvoltare Rurala 2014 - 2020 

(PNDR 2020). 

 

Sesiunea se desfasoara in intervalul 15 iulie, ora 9:00 - 15 octombrie 2020, ora 

16:00 sau pana la epuizarea fondurilor alocate acestei sesiuni. 

 

Fondurile totale disponibile prin submasura 6.1 pentru sesiunea din acest an sunt in 

valoare de 43.022.207 euro, din care 20.000.000 euro reprezinta alocarea pentru 

tinerii fermieri din diaspora. Este prima data in acest exercitiu financiar, 2014 - 

2020, cand exista o alocare distincta pentru tinerii fermieri din afara granitelor 

tarii. 

 

Potrivit AFIR, pragul de calitate pentru prima etapa lunara (15 iulie - 15 august) 

este de 90 de puncte si scade la 85 de puncte pentru a doua etapa (16 august - 15 

septembrie), iar pragul minim de depunere este de 25 de puncte, aferent perioadei 

16 septembrie - 15 octombrie 2020. 

 

Sprijinul public acordat prin PNDR 2020 pentru instalarea tinerilor fermieri este 

100% nerambursabil, in valoare de 40.000 de euro sau de 50.000 de euro in functie 

de dimensiunea exploatatiei agricole.  
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Dimensiunea exploatatiei agricole se poate calcula si prin noua aplicatie pusa la 

dispozitia publicului pe pagina de internet a AFIR - http://so.afir.info/. 

 

Cererile de finantarea se realizeaza conform Ghidului solicitantului si anexelor 

aferente acestuia, disponibile gratuit pe www.afir.info, la sectiunea "Investitii 

PNDR" in pagina dedicata submasurii 6.1, iar depunerea documentatiei se 

realizeaza on-line, pe pagina oficiala de internet a Agentiei. 

 

Depunerea cererilor de finantare se poate opri inainte de termenul limita (15 

octombrie 2020, ora 16:00), daca valoarea publica totala a proiectelor depuse (care 

au un punctaj estimat mai mare sau egal cu pragul de calitate) atinge plafonul de 

150% din alocarea sesiunii. AFIR precizeaza ca in primele 5 zile calendaristice ale 

etapelor de depunere nu se aplica aceasta prevedere si sesiunea ramane deschisa 

chiar daca suma alocata a fost epuizata. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Donatorii de alimente vor primi facilitati fiscale de la stat 

Agentii economici care doneaza alimente aflate aproape de data expirarii vor primi 

de la stat mai multe facilitati fiscal, acest lucru fiind trecut intr-o lege ce tocmai a 

fost promulgata de presedintele Klaus Iohannis. 

 

Alimentele care vor fi donate catre alti operatori economici vor fi scoase din sfera 

livrarilor supuse platii TVA. 

 

Legea promulgata de seful statului spune ca operatorii economici care transfera 

alimente prin donare, beneficiaza de facilitatile fiscale prevazute la art. 25 alin. (4) 

lit.c) pct.4 - 6 si la art. 270 alin. (8) lit.d) din Legea nr. 227/2015 privind Codul 

fiscal, cu modificarile si completarile ulterioare. 

 

Nu este cuprinsa in sfera de aplicare a TVA livrarea alimentelor destinate 

consumului uman, cu data-limita de consum aproape de expirare, daca transferul 

acestora este efectuat potrivit prevederilor legale privind diminuarea risipei 

alimentare. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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"Transferul alimentelor catre operatorii receptori se face in baza unui contract 

incheiat cu respectarea prezentei legi. Alimentele transferate se considera a face 

obiectul darului manual in sensul art.1.011 alin. (4) din Legea nr. 287/2009 privind 

Codul civil, indiferent de valoare", mai prevede legea. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ANDPDCA lansează primul studiu despre situaţia tinerilor care au părăsit 

sistemul de protecţie specială 

Autoritatea Naţională pentru Drepturile Persoanelor cu Dizabilităţi, Copii şi 

Adopţii (ANDPDCA) şi SOS Satele Copiilor lansează joi, în cadrul unei conferinţe 

de presă, primul studiu despre situaţia tinerilor care au părăsit sistemul de protecţie 

specială din România. 

 

Un număr de 3.288 de tineri ies, în medie, în fiecare an din sistemul de protecţie 

specială a copilului. Până în prezent nu a existat o evidenţă detaliată asupra 

situaţiei şi calităţii vieţii şi o vedere de ansamblu asupra tinerilor care ies din 

sistemul de protecţie specială a copilului în România, spun organizatorii. 

 

Studiul a fost realizat de Asociaţia Sociometrics, la cererea SOS Satele Copiilor 

România, cu sprijinul Autorităţii Naţionale pentru Drepturile Persoanelor cu 

Dizabilităţi, Copii şi Adopţii (ANDPDCA). Studiul i-a vizat pe toţi cei 13.151 

tineri care au părăsit sistemul de protecţie specială între 2014 şi 2017. 

 

Rezultatele acestei cercetări, dar şi măsurile pe care ANDPDCA le are în vedere 

pentru a asigura o tranziţie mai rapidă către viaţa în familie şi comunitate a copiilor 

din sistemul de protecţie vor fi prezentate în cadrul conferinţei.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Parlamentul European cere egalitate intre SUA si Romania privind regimul 

vizelor 

Comisia pentru Libertati Civile, Justitie si Afaceri Interne (LIBE) a Parlamentului 

European a adoptat marti un proiect de rezolutie prin care cere Comisiei Europene 

sa ia masurile prevazute de legislatia UE pentru a asigura deplina reciprocitate cu 

SUA in privinta regimului vizelor, in conditiile in care cetatenii din patru state 

comunitare - Romania, Cipru, Croatia si Bulgaria - au in continuare nevoie 

de vize pentru a calatori in Statele Unite. 

 

Proiectul de rezolutie, adoptat cu 37 de voturi pentru, 21 impotriva si sase abtineri, 

cere executivului UE sa prezinte un act delegat care sa suspende pentru 12 luni 

scutirea de vize a cetatenilor americani, dupa cum prevede asa-numitul mecanism 

de reciprocitate, anunta LIBE intr-un comunicat de presa. 

 

Bulgaria, Cipru, Croatia si Romania sunt cele patru state UE ai caror cetateni au 

nevoie de viza pentru a intra pe teritoriul SUA, ceilalti cetateni UE fiind exceptati 

de la aceasta cerinta pentru sejururile de scurta durata (pana la 90 de zile in orice 

perioada de 180 de zile), la fel cum se intampla si cu cetatenii americani atunci 

cand viziteaza Uniunea Europeana. 

 

Potrivit legislatiei comunitare, daca o tara terta nu ridica obligativitatea vizelor in 

termen de 24 de luni de la notificarea oficiala a unei situatii de non-reciprocitate, 

Comisia Europeana trebuie sa adopte un act delegat prin care se suspenda scutirea 

de vize pentru cetatenii tarii respective timp de 12 luni. Atat Parlamentul 

European, cat si Consiliul pot formula obiectii cu privire la un astfel de act delegat. 

 

Situatia de non-reciprocitate care afecteaza Bulgaria, Cipru, Croatia, si Romania a 

fost notificata in mod oficial la 12 aprilie 2014 (la acea vreme, pe lista se afla si 

Polonia, insa cetatenii polonezi au primit scutire de viza incepand de anul trecut), 

asa incat termenul limita pana la care Comisia trebuie sa actioneze a expirat la 12 

aprilie 2016. 

 

 

https://ziare.com/stiri/vize/
https://ziare.com/stiri/calatori/
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Printr-o rezolutie adoptata in plen in martie 2017, Parlamentul a cerut deja 

Comisiei sa se conformeze reglementarilor. 

 

Eurodeputatii din LIBE subliniaza ca 'problema in cauza este (...) una de 

solidaritate intre statele membre ale UE', dar si 'una institutionala, in care 

Parlamentul si Consiliul sunt in prezent privati de prerogativa lor' a unei implicari 

adecvate in aplicarea mecanismului de reciprocitate. 

 

Proiectul de rezolutie mai arata ca reintroducerea obligativitatii vizelor pentru 

cetatenii americani va deveni efectiva doar in cazul in care Parlamentul sau 

Consiliul nu vor formula obiectii la actul delegat (Articolul 290 (2) din Tratat). 

 

Rezolutia non-legislativa votata de Comisia LIBE va fi supusa votului intr-una 

dintre sesiunile plenare viitoare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Reuniunea informală a miniştrilor sănătăţii din 16 iulie 2020 

La 16 iulie 2020, are loc o reuniune informală a miniştrilor sănătăţii din Uniunea 

Europeană, pentru a lua în discuţie controlarea pandemiei de COVID-19, 

consolidarea Centrului European de Prevenire şi Control al Bolilor (ECDC), 

precum şi asigurarea furnizării de medicamente în UE, informează site-

ul https://www.eu2020.de/eu2020-en/. 

 

În ceea ce priveşte accesul la medicamente în UE, miniştrii sănătăţii deja au 

subliniat, în cadrul unei alte reuniuni, din 13 mai 2020, că medicamentele trebuie 

să fie disponibile în timp util în întreaga Uniune, la preţuri accesibile, iar pentru 

aceasta trebuie stabilite mijloacele necesare producerii acestora în Europa. În 

cadrul aceleiaşi întâlniri, miniştrii au avut un schimb de opinii cu privire la 

dezvoltarea unei noi Strategii farmaceutice pentru Europa, concentrându-se pe 

legătura dintre Strategia farmaceutică pentru Europa, Strategia industrială 

europeană (publicată în martie 2020) şi planul de relansare economică anunţat, 

scriu site-urile 

https://www.eu2020.de/eu2020-en/
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https://eu2020.hr/, https://www.consilium.europa.eu/ şi https://ec.europa.eu/. 

 

La 16 iunie 2020, Comisia Europeană a lansat şi o consultare publică privind 

Strategia farmaceutică pentru Europa, cu scopul de a permite publicului, experţilor 

şi părţilor interesate să contribuie şi să îşi exprime opinia cu privire la modalităţile 

optime de abordare a aspectelor legate de farmaceutică în UE. Rezultatele 

consultării publice vor contribui la pregătirea, în toamnă, a strategiei farmaceutice, 

care se preconizează că va fi adoptată până la sfârşitul anului. Consultarea se va 

desfăşura timp de 13 săptămâni, până 15 septembrie 2020, iar întrebările pot fi 

consultate pe site-ul EUSurvey, scrie site-ul https://ec.europa.eu/. 

 

În ceea ce priveşte pandemia de COVID-19, încă de la debutul acesteia, UE şi 

statele membre colaborează pentru a consolida sistemele naţionale de sănătate şi 

pentru a limita răspândirea virusului. Pentru a sprijini cetăţenii, afacerile şi statele 

UE în procesul de redresare în urma încetinirii creşterii economice cauzate de 

pandemia de COVID-19, liderii UE au căzut de acord să întocmească un plan de 

redresare pentru Europa. La 23 aprilie 2020, aceştia s-au angajat să instituie un 

fond de redresare al UE menit să atenueze efectele crizei. La 27 mai 2020, Comisia 

Europeană a prezentat propunerea sa privind planul de redresare, care include un 

buget pe termen lung revizuit al UE de 1.100 de miliarde euro pentru perioada 

2021-2027 şi o majorare temporară de 750 de miliarde EUR (Next Generation 

EU), informează site-ul Consiliului. 

 

Un alt subiect abordat de către miniştrii sănătăţii este cel referitor la perspectivele 

creării unui Spaţiu european de date privind sănătatea. Scopul său este să 

întreprindă acţiuni comune pentru consolidarea cooperării în domeniul sănătăţii în 

beneficiul tuturor cetăţenilor. 

 

Reuniunea informală are loc la iniţiativa noii preşedinţii germane a UE (iul.-dec. 

2020). La videoconferinţă participă, pe lângă miniştrii sănătăţii din UE, şi 

reprezentanţi ai statelor membre ale Asociaţiei Europene a Liberului Schimb 

(AELS), reprezentanţi ai Comisiei Europene, mai scrie site-ul 

preşedinţiei, https://www.eu2020.de/eu2020-en/. 

 

*** 

https://eu2020.hr/
https://www.consilium.europa.eu/
https://ec.europa.eu/
https://ec.europa.eu/
https://www.eu2020.de/eu2020-en/
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Reuniunea precedentă a Consiliului Ocuparea Forţei de Muncă, Politică Socială, 

Sănătate şi Consumatori a avut loc la 19-20 iunie 2020, la Luxemburg. În cadrul 

întâlnirii, miniştrii au adoptat concluzii privind criza economică şi asistenţa 

medicală, propunând modalităţi pentru a face sectorul mai rezistent la viitoarele 

şocuri. Printre aceste propuneri se numără: o mai strânsă integrare a îngrijirii 

primare şi spitaliceşti; o mai bună utilizare a tehnologiilor informaţiei şi 

comunicaţiilor; dezvoltarea serviciilor de e-sănătate, potrivit site-

ului https://www.consilium.europa.eu/. 

 

*** 

Miniştrii sănătăţii se reunesc, la nivelul Consiliului UE, în cadrul Consiliului 

Ocuparea Forţei de Muncă, Politică Socială, Sănătate şi Consumatori (EPSCO). 

 

Ocuparea Forţei de Muncă, Politică Socială, Sănătate şi Consumatori (EPSCO) 

este una dintre cele zece formaţiuni ale Consiliului, al cărei scop este acela de a 

urmări să ridice nivelul de ocupare a forţei de muncă şi de a ameliora condiţiile de 

viaţă şi de muncă, asigurând o protecţie sporită a sănătăţii umane şi a 

consumatorilor pe teritoriul UE. 

 

Consiliul EPSCO reuneşte miniştrii cu atribuţii în domeniul ocupării forţei de 

muncă, al afacerilor sociale şi al politicilor în materie de sănătate şi de protecţie a 

consumatorilor din toate statele membre ale UE. La reuniuni participă, de 

asemenea, comisarii europeni cu portofolii relevante pentru tematica discutată. De 

obicei, EPSCO se reuneşte de patru ori pe an, două dintre reuniuni fiind dedicate 

exclusiv subiectelor privind ocuparea forţei de muncă şi politica socială, mai 

informează site-ul https://www.consilium.europa.eu/. 

 

Consiliul UE exercită, împreună cu PE, funcţiile legislativă şi bugetară, fiind 

compus din câte un reprezentant la nivel ministerial al fiecărui stat membru, 

potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii Europene, vizitat pe https://eur-

lex.europa.eu/.  

(Sursa: Agerpres) 

https://www.consilium.europa.eu/
https://www.consilium.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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 Românii care merg în Ungaria vor fi testați obligatoriu la intrarea în țară. 

Care sunt excepțiile / Condițiile care se aplică la frontiera ungară începând de 

astăzi 

Persoanele care intră în Ungaria din statele incluse de autoritățile ungare în zona 

galbenă, zonă în care se află și România, sunt testate obligatoriu la punctul de 

trecere a frontierei. Celor care au simptome nu li se permite intrarea în țară, iar cei 

care nu prezintă simptome intră obligatoriu în carantină, fie instituționalizată, fie la 

domiciliu (auto-izolare) în Ungaria (dacă există posibilitatea), fiind luați în 

evidențele autorităților sanitare ungare. Aceste reglementări sunt în vigoare de 

miercuri. 

Potrivit Ministerului Afacerilor, noile prevederi legislative care reglementează 

condițiile de intrare pe teritoriul Ungariei se aplică atât cetăţenilor ungari, cât și 

cetăţenilor străini (indiferent de cetăţenie, UE, non-UE), iar criteriul de clasificare 

pentru accesul în Ungaria este statul (zona) din care vine cetăţeanul 

respectiv. Totodată, conform informațiilor comunicate de autoritățile ungare, noile 

dispoziții nu se aplică: tranzitului de marfă, posesorilor de pașapoarte oficiale 

și persoanelor care pot dovedi că în ultimele șase luni au fost diagnosticate cu 

COVID-19. 

Statele de proveniență ale persoanelor care doresc să intre în Ungaria sunt 

clasificate pe trei categorii: 

 zona verde – fără restricții de intrare 

 zona galbenă – restricții de intrare. Conform informațiilor comunicate public 

de către autoritățile ungare, România a fost inclusă pe lista galbenă. Pe 

lângă România, zona galbenă mai cuprinde în prezent: Bulgaria, Portugalia, 

Suedia, Marea Britanie, Norvegia, Federația Rusă, Serbia, Japonia, China și 

SUA. 

 zona roșie – nu este permisă intrarea. La acest moment, statele incluse în 

zona roșie sunt: Albania, Bosnia Herțegovina, Belarus, Kosovo, Macedonia 

de Nord, Republica Moldova, Muntenegru, Ucraina, dar și restul statelor din 

Asia, Africa și America Latină care nu sunt enumerate mai sus în zona 

galbenă. 
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Astfel, persoanele care intră pe teritoriul Ungariei din statele incluse de 

autoritățile ungare în zona galbenă, zonă în care se află și România, sunt 

testate obligatoriu la punctul de trecere a frontierei. Cetățenilor care prezintă 

simptome nu li se permite intrarea în țară, iar cei care nu prezintă simptome intră 

obligatoriu în carantină, fie instituționalizată, fie la domiciliu (auto-izolare) în 

Ungaria (dacă există posibilitatea), fiind luați în evidențele autorităților sanitare 

ungare. 

Persoanele faţă de care s-a dispus măsura carantinei la domiciliu (auto-izolare) pot 

solicita autorităților competente ieşirea din carantină după efectuarea a două teste 

moleculare biologice, la un interval de minimum 48 h. În cazul în care primul test 

este negativ, persoana poate ieşi din carantină, dar este obligată în continuare să 

efectueze şi cel de-al doilea test. În situaţia în care cel de-al doilea test este pozitiv, 

se dispune reinstituirea carantinei de 14 zile. 

Sunt exceptate de la măsura carantinei la domiciliu persoanele care prezintă 

la punctul de trecere a frontierei două teste moleculare cu rezultat negativ 

pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2, efectuate în ultimele 5 zile înainte de 

intrarea în Ungaria, dar la o diferență de minimum 48 de ore. Certificatele 

trebuie să fie emise în limba maghiară sau engleză. 

MAE subliniază că cetățenilor români care sosesc din statele aflate în zona roşie nu 

le va fi permisă intrarea pe teritoriul ungar. 

Condițiile pentru tranzit 

Cu privire la tranzit, autoritățile ungare au precizat că cetățenii străini care intră în 

Ungaria în scopul tranzitării teritoriului vor fi supuși unei examinări medicale și li 

se va permite accesul, în măsura în care persoanele nu prezintă simptome. 

Totodată, pentru permiterea tranzitului, sunt obligatorii respectarea condițiilor 

prevăzute de Codul Schengen, prezentarea unui document din care să rezulte 

scopul deplasării și țara de destinație, precum și asigurarea dreptului de intrare pe 

teritoriul statului vecin Ungariei care se află pe ruta de tranzit spre țara de 

destinație. 
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De asemenea, tranzitul se va desfășura în maximum 24 de ore, pe rutele special 

desemnate, cu posibilitatea opririi la punctele de odihnă sau alimentare marcate în 

acest sens. 

Punctele de frontieră pentru intrare/ieşire, rutele de tranzit, locurile de odihnă şi 

intervalele orare de părăsire a teritoriului Ungariei sunt disponibile pe site-ul 

poliţiei ungare. 

De asemenea, există derogări specifice anumitor categorii de persoane. Dintre 

acestea: 

 cetăţenii anumitor state vecine, inclusiv România, (lucrători transfrontalieri, 

deţinători de imobile etc.) pot intra pe teritoriul Ungariei pe o rază de 30 de 

km în zona de frontieră pentru maximum 24 de ore. 

 lucrătorii sezonieri din agricultură provenind din toate statele vecine pot 

intra în Ungaria la solicitarea angajatorului şi după informarea prealabilă de 

către angajator a Inspectoratului General al Poliției. Demersurile 

angajatorului se fac electronic, cu 48 de ore înainte, iar cererea va cuprinde 

numele și documentul de identitate al angajatului, locul desfăşurării 

activităţii, locul cazării și durata raportului de muncă. Suplimentar, 

angajatorii sunt obligati să informeze în scris lucrătorii sezonieri, în limba 

maternă a acestora, despre condițiile şi data intrării pe teritoriul Ungariei. 

Trecerea frontierei se realizează doar prin punctele care vor fi stabilite de 

conducerea poliției ungare în acest scop, în mod organizat, în grupuri. 

Lucrătorii sezonieri pot intra după efectuarea controlului medical care nu 

confirmă suspiciunea contactării virusului COVID-19. După intrarea în 

Ungaria, salariatul sezonier va fi luat în evidenţele de autorităților de 

sănătate publică şi va intra în carantină la locul de muncă timp de 14 zile. La 

încetarea raportului de muncă, angajatorul este obligat să anunțe atât punctul 

de trecere a frontierei, cât și autoritățile de sănătate publică din Ungaria cu 

48 de ore înaintea plecării. 

 

 

http://www.police.hu/hu/hirek-es-informaciok/hatarinfo?field_hat_rszakasz_value=rom%C3%A1n+hat%C3%A1rszakasz
http://www.police.hu/hu/hirek-es-informaciok/hatarinfo?field_hat_rszakasz_value=rom%C3%A1n+hat%C3%A1rszakasz
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 călătoriile în scop de afaceri – managerii sau angajaţii companiilor 

înregistrate în Ungaria sau în ţările menţionate în Hotărârea de Guvern 

341/2020 pot intra în Ungaria fără restricții, dacă respectivele companii sunt 

afiliate, iar în accepțiunea legii privind impozitarea între ele există relaţii 

contractuale. Persoana în cauză trebuie să demonstreze că deplasarea se face 

în interes de serviciu. 

Cetățenii români pot solicita asistență consulară la numărul de telefon al 

Ambasadei României la Budapesta: 0036 13 847 689, al Consulatului General al 

României la Szeged: 0036 62 424 431 sau al Consulatului General al României la 

Gyula: 0036 66 464 579, apelurile fiind redirecționate către Centrul de Contact și 

Suport al Cetățenilor Români din Străinătate (CCSCRS) și preluate de către 

operatorii Call Center, în regim de permanență. De asemenea, cetățenii români care 

se confruntă cu o situație dificilă, specială, cu un caracter de urgență, au la 

dispoziție telefonul de urgență al misiunii diplomatice 0036 30 535 69 12 sau ale 

oficiilor consulare: 0036 30 6777 980 – Consulatul General al României la Szeged 

și 0036 30 6357181 – Consulatul General al României la Gyula. 

 (Sursa: Agerpres) 


